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Het is inmiddels bij iedereen wel duidelijk dat we een enorme opgave hebben 

om onze bebouwde omgeving te verduurzamen. Daarbij zijn de piketpalen 

geslagen met als stip op de horizon 2050. 

 

Dat is het jaar waarin we klimaatneutraal moeten zijn. Onze huizen, kantoren en 

fabrieksgebouwen zijn energieneutraal en we hebben ook geen CO2-uitstoot meer. 

Een wenkend perspectief waarmee nu al tal van ondernemers bezig zijn om 

ervaringen op te doen. 

De een is verder in dat traject dan de ander. Een steuntje in de rug is daarbij 

onontbeerlijk. Dat is ook het vertrekpunt van de Renovatieversneller van RVO. 

Samenwerkingsverbanden van woningeigenaren, lees woningcorporaties, en 

aanbieders zoals bouwbedrijven, installateurs en fabrikanten kunnen op deze 

regeling Renovatieversneller een beroep doen. De basis of, zo u wilt, blauwdruk voor 

de Renovatieversneller is door de Brabantse Duurzaamheids Alliantie aangereikt. Dit 

samenwerkingsverband van woningcorporaties en bouwbedrijven in Brabant bleek 

in de praktijk namelijk vooral behoefte te hebben aan een procesversneller. Zo 

leerde het traject van deze Alliantie dat cultuurverandering die nodig is, want 

vooralsnog gaat het te langzaam. Dat proces kost tijd en geld. Dus als je dat kunt 

versnellen, is de eerste slag gemaakt en kan er werk van die zo noodzakelijke 

opschaling worden gemaakt. 

Hoewel de regeling Renovatieversneller zich oorspronkelijk op het proces zou 

richten, is er nu toch een concrete warmtevraag in opgenomen. Op zich is dat niet zo 

heel erg want uiteindelijk zijn we bezig met CO2-reductie en het terugdringen van de 

energievraag. Echter, om nu voor een bijdrage van de regeling in aanmerking te 

komen moet je wel heel ver gaan. Zo vraagt de regeling om een keiharde 

vraagreductie. Daarmee wordt de lat niet alleen te hoog gelegd, maar ook financieel 

onhaalbaar gemaakt. Want de subsidiebedragen – 3000 euro voor een warmtevraag 
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tussen 50 en 70 kwh en 7000 euro voor een warmtevraag minder dan 50 kwh – 

staan niet in verhouding tot de daadwerkelijke kosten. Het gevolg is dat van 

versnelling geen sprake is en de implementatie van de regeling tot vertraging gaat 

leiden. En dat is jammer. 
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